

eeMØDE TYPE: SMR-samling på Byg		
Dato: 19. februar 2025 Sted: PCG, lokale B202 Kl: 16.30-19.00 Mødeleder/ Referent: DACH	Deltagere: Studiemiljørepræsentanter (se liste) KEA Studieliv : Daniel Christensen, studiemiljøkoordinantor DACH@kea.dk Mikkeline, (studentemedhjælper) MIKJ@kea.dk Afbud/OBS.:	
DAGSORDEN	IINDHOLD	BILAG/ NOTER
	- Velkommen tilbage	
Pkt. 1	Hej og velkommen	
Pkt. 2	Nyt fra Lokalrådet og Lokalrådsmøde (læs referat fra lokalrådsmøde d. 21.11.2024) Lokalrådet opdaterer <ul style="list-style-type: none"> • Lokalrådet opfordrer til, at semesteransvarlige udarbejder faste fagplaner for hvert semester. <ul style="list-style-type: none"> ○ Det er i fuld gang ○ Punktet tages med til LR <ul style="list-style-type: none"> ▪ Hvad forventes at være tidshorizonten? • Transparens ift. underviseres brug af feedback <ul style="list-style-type: none"> ○ Uddannelseschefer bakker op om ønsket og beder studerende spørge de respektive undervisere. • Pludselig ændring af opgavetekst til eksamen 	

		<ul style="list-style-type: none"> ○ Uddannelseschefer er forstående overfor problemet og bakke op om de studerende. Det er blevet indskærpet overfor underviserne, at opgaveteksten <i>ikke</i> må ændres. Der må gerne ændres i bilaget med afleveringskrav. ● Udfordringer med undervisningsproget <ul style="list-style-type: none"> ○ Uddannelseschefer er obs på udfordringen og er gået i dialog med undervisere. ○ SMR opfordres til at tage snakken op lokalt med underviser. ○ Flere hold er, med stor succes, gået over til at undervise fast på engelsk. ● Ønske om mødepligt / flere små afleveringer i løbet af første semester <ul style="list-style-type: none"> ○ Mødepligt er <i>ikke</i> en mulighed. I stedet bruges stopprøven som bredmasket net. ○ SMR bemærker, at prøven var for let. Man kunne gætte sig til svarene. Den bør være en smule svære, så den faktisk sortere dem fra som ikke møder op. ○ LR opfordrer til at arbejde mere grundigt med gruppekontrakter, gerne med inspiration fra kontrakter fra senere semestre. (Vend gerne dette med Mette Anker) ○ SMR udtrykker en oplevelse af, at niveauet er for lavt. Selv folk der ikke deltager aktivt, består eksamenerne. ○ SMR ønsker strengere krav generelt. ○ SMR foreslår en prøveperiode i grupperne, hvor man ser, om alle i gruppen overholder aftaler. ● Forventningsafstemning om afleveringer <ul style="list-style-type: none"> ○ SMR har ønsket tydelighed om, hvilke afleveringer der er/ ikke er obligatoriske. ○ Uddannelseschefer er enige – underviseren <u>skal</u> kunne præcisere om en opgave er obligatorisk eller ej. <p>HVEM ER I LOKALRÅDET? Næste lokalrådsmøde: 11/3, klokken 16.30</p>	
--	--	--	--

		<p>Daniel Rugen Daniella Esteves Igor Rudic Sten Knudsen Ørn Steffensen Nicoline Møller Rasmussen</p>	
<p>Pkt. 3</p>	<p>Opfølgning på tidlige spørgsmål fra SMR</p>	<p>Ønsker til forbedringer ifm. med ombygning af A-bygningen</p> <p>Studerende er glade for, at A-bygningen igen er åben. Ifm. med ombygningen og etableringen af det nye open learning område i 1. etage har studerende yderligere ønsker om:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Mulighed for koldtvandshaner i Bygningen (ønske sendes til service desk) - Knager i lokaler (SMR sender selv sag til Service desk) - Printer: er installeret i CVS på første etage - Biblioteksfunktion og pensumbøger. <p>Har du ønsker til tilføjelser til indretning af A-bygningen / undervisningslokaler sendes til servicedesk@kea.dk</p> <p>Ønsker og spørgsmål til biblioteksfunktion og området på 1, sal kan sendes til biblioteket, under <i>Center for vejledning og studiestøtte</i> på bibliotek@kea.dk</p> <p>Servicedesk-sager</p> <ul style="list-style-type: none"> • IMangler toiletter – Der er ikke overholdt antallet af toiletter i forhold til mængden af mennesker • Mangel på sæbe • Toiletterne lugter • Mangler håndsprit <ul style="list-style-type: none"> ○ Servicedesk er kontaktet 	

		<ul style="list-style-type: none"> • Mangler vandposter <ul style="list-style-type: none"> ○ Servicedesk er kontaktet • Dårlig akustik - Man kan høre ALT <ul style="list-style-type: none"> ○ SMR opfordres til at spørge facility (gennem servicedesk@kea.dk) om de har en løsning <p>Ovenstående punkter til servicedesk@kea.dk er fordelt til studerende i SMR og vendes igen til næste møde.</p> <p>Studioliv forsøger at få en medarbejder fra facility til at besøge næste SMR-samling</p> <p>Ønske om introduktion til LABS for 1. semester-studerende. + Ønske om længere åbningstid i MakerLab</p> <p>SMR opfordres til at skrive direkte til de relevante labs (gerne med studieliv@kea.dk cc.) og snakke med mentorer om, om det kunne være relevant i undervisningen. Læs mere om KEAs LABS her: https://mit.kea.dk/studieliv-og-faciliteter/labs</p> <p>Kom til "Rundvisning i StartupHUB'en" d. 6/3 klokken 15-16.</p> <p>Ønske om arrangementer for studerende (både sociale og faglige)</p> <ul style="list-style-type: none"> • SMR bakker op om idéen om "temaaftener" / besøg hos KEAs Lab f.eks. introduktioner til specifikke maskiner/ værktøjer/ faciliteter. • SMR ønsker adgang til f.eks. MakerLab for studerende med svendebrev og ønsker viden om, om de er andre papirer/aftaler, der kan give den studerende adgang til faciliteterne. <ul style="list-style-type: none"> ○ <i>Man skal tage sikkerhedskursus – det er også en måde at MakerLab kan få lov til at se de studerende i øjnene. Der udbydes kurser hos MakerLab, findes på kalenderen.</i> ○ <i>Man må ALTID gerne skrive til KEAs Labs hvis man har undren og spørgsmål</i> 	
--	--	--	--

Hvornår får man noget at vide om valgfag?

- Studerende har ikke fået en tydelig udmelding og har spurgt semesterkoordinator.
 - SMR bliver henvist til hjemmesiden, men bliver samtidig oplyst, at det kan ændre sig/ ikke nødvendigvis er korrekt.
 - *Dette punkt genbesøges til næste SMR-møde*
 - *Er det lykkedes med tydelig udmelding?*
 - *Hvem forventes at kunne give svar?*

Ønske om Film / Tv-aften, f.eks. ifm. med Super Bowl?

Studieliv støtter op om idéen om opfordrer til at kontakte Studieliv ved at udfylde denne formular

<https://forms.office.com/e/f21rzYkb3C>

- Studieliv har ikke ressourcer til at planlægge og afvikle arrangementer for alle. Det er derfor op til de studerende at komme med engagementet og afviklings-kræften.
- Studieliv støtter alle tiltag så meget som overhovedet muligt og man må ALTID tage kontakt til studieliv@kea.dk.

Emner og input til IT og Facility

Studieliv opfordrer studerende til selv at kontakte KEA Facility og IT direkte via service@kea.dk , gerne med studieliv@kea.dk på cc.

- Ønsker om elkedler (Srimayi) - ingen opdateringer
- Ventilation i maskinhallen (Stephanie) - ingen opdateringer
- Ønske om koldvandsposter (hvem?) - ingen opdateringer

		<ul style="list-style-type: none"> - Flere skabe (Enzo og Melanie) - ingen opdateringer - Ønske om skraldespande I D-bygningen (Jasmin, Martha og Mathias) - De er ved trappen. - Spørgsmål om køleskabe (Jasmin, Martha og Mathias) - ingen opdateringer - Ønske om andre muligheder for Opbevaring af bøger og materiale (Nathalie og Denice) - ingen opdateringer - Ønske om bedre stole (Nathalie og Denice) - ingen opdateringer <p>Alle punkter følges op på til næste SMR-samling</p>	
<p>Pkt. 4</p>	<p>Workshops om sammenlægning KEAxCHPBUS</p>	<p>I løbet af forårssemesteret afholder KEA en række workshops, der skal arbejde i retning af det nye erhvervsakademi. Workshopsne er en god mulighed for at bidrage med studerendes ønsker og visioner for EK.</p> <p>Studieliv beretter og inviterer til workshops.</p> <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin-top: 10px;"> <p>Kultur-workshop 1: Mød branchens bosser – Sæt dit aftryk på fremtiden</p> <p>Dato: 27. februar kl. 15.00-18.00</p> <p>Sted: KEA – Konferencsalen, Guldbergsgade 29, København N</p> <p>https://mit.kea.dk/kalender/event/1192-vaer-med-til-at-skabe-vores-nye-erhvervsakademi-kultur-workshop-1</p> </div> <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin-top: 10px;"> <p>Kultur-Workshop 2: Culture eats strategy for breakfast – Form vores fælles kultur</p> <p>Dato: 17. marts kl. 15.00-18.00</p> <p>Sted: KEA – Konferencsalen, Guldbergsgade 29, København N</p> </div>	

		<p>https://mit.kea.dk/kalender/event/1193-vaer-med-til-at-skabe-vores-nye-erhvervsakademi-kultur-workshop-2</p> <p>Workshop 3: Byggeplads for fremtidens akademi – Design prototyper</p> <p>Dato: 29. april kl. 15.00-18.00</p> <p>Sted: Cphbusiness Lyngby – Auditoriet, Firskovvej 18, Lyngby</p> <p>https://mit.kea.dk/kalender/event/1194-vaer-med-til-at-skabe-vores-nye-erhvervsakademi-kultur-workshop-3</p>	
Pkt. 4,5	Rundvisning i startup HUB	Kom til " Rundvisning i StartupHUB'en " d. 6/3 klokken 15-16.	
Pkt. 5	Nye Emner fra SMR	<p>SMR arbejder med emnerne i grupper med fokus på bl.a. Hvordan man kan løse eller udfolde udfordringen / ønsket og hvordan studerende selv bidrage til løsninger? Herefter fælles opsamling</p> <p>Sendt på forhånd:</p> <p>Efterspørgsel på litteraturliste og pensum (Srimayi)</p> <ul style="list-style-type: none"> - Efterspørgsel om en samlet litteraturliste for overblik - Underviseren er blevet orienteret, men gør ikke noget - Tages videre til LR <p>Flere aktiviteter/arrangementer med KEA som afsender (Srimayi)</p> <p>SMR ønsker flere arrangementer på tværs af campus / uddannelser / semestre</p> <ul style="list-style-type: none"> • Studerende vil gerne hinanden • SMR spørger efter et festudvalg, der kan løfte nogle af de store arrangementsopgaver 	

		<ul style="list-style-type: none">• studieliv tager det til efterretning ind i sammenlægningen• punktet føres til LR• Idéer til fester/ aktiviteter/ udvalg sendes til studieliv/ formular <p>Ønske om anden opdeling af klasseværelset og teknikken driller</p> <ul style="list-style-type: none">• Tag den med underviser lokalt først. Der er forskellige undervisningsstile der “skal rettes op” <p>Ønske om at underviseren placerer sig midt i lokalet. Placering af HDMI kan være udslagsgivende</p> <p>Det er svært at høre hvad underviseren siger og der opleves ofte tekniske problemer tekniske problemer</p> <ul style="list-style-type: none">• SMR foreslår mulighed for at computerne skal kunne placeres forskellige steder.• Der er flere steder på Guldbergsgade + maskinhallen, hvor mikrofon allerede er klar i lokalerne. Det burde være muligt at få en lignende løsning på PCG <p>Indkøb af nye/mulighed for nye stole</p> <ul style="list-style-type: none">• Forespørgslen sendes til servicedesk@kea.dk <p>Der er ingen varmekilde i de 3 toiletter bygning D tæt på maskinhallen</p> <ul style="list-style-type: none">• Et har manglet lys længe.• Servicedesk er allerede kontaktet• Punktet tages på på næste SMR-samling <p>Spritdispensere i klasserne?</p>	
--	--	--	--

		<ul style="list-style-type: none">• Forespørgsel sendes til servicedesk@kea.dk <p>Kan vi få (affaldssortering) affaldsspande inde i klasserne?</p> <ul style="list-style-type: none">• Facility har tidligere givet udtryk for, at dette <u>ikke</u> kan lade sig gøre. Begrundelsen har været, at det er for kosteligt at få tømt/sorteret. Det har samtidig været et forsøg på at få skrald <i>ud</i> af undervisningslokalet. <p>Generel oprydning/rengøring efter sig selv på især toiletter. Kan man køre en kampagne i klasserne?</p> <ul style="list-style-type: none">• Alle skal ville være her.• Fælles ansvar – kom nu!• Studieliv sætter Martin i kontakt med Facility, der, blandt andet, arbejder med samme problemstilling. <p>Kan der anskaffes en ekstra mikrobølgeovn samt elkedel til køkken udenfor D003?</p> <ul style="list-style-type: none">• Lige nu deler 60 elever 1 ovn• Forespørgsel sendes til servicedesk@kea.dk <p>Hvor finder man information om F.eks. at printe i skala? (Martin)</p> <ul style="list-style-type: none">• Kan det lade sig gøre?<ul style="list-style-type: none">○ Se muligheder for print	
--	--	---	--

		<ul style="list-style-type: none"> • Studieliv følger op hos Servicedesk@kea.dk • Det er dyrt at printe - Vedhæft regnestykket <p>Efterspørgsel efter et andagtsrum</p> <ul style="list-style-type: none"> • Der er blevet samlet underskrifter ind, som er sendt til studieliv • Studieliv følger op <p>Efterspørgsel om omklædningsrum</p> <ul style="list-style-type: none"> • Der er et i D-bygningen, men det er kun for ansatte. <p>Problemer med at finde rundt i itsLearning</p> <p>Studerende oplever, at undervisere roder i ItsLearning. Det gør det svært og ikke-intuitivt at finde/fremsøge den fornødne viden. SMR oplever også at studerende har problemer med at begå sig på platformen.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Kan vi give et kursus til dem, der har brug for det <p>Problemer med computer/softwarekrav. Genkendeligt på flere semestre</p> <ul style="list-style-type: none"> • Hvordan det kommunikeres og ikke mindst <i>hvornår</i> • KEA må gerne gøre opmærksom på, at studerende skal <u>VENTE</u> med at købe computer, indtil KEA har meldt ud hvad specifikationerne er. • Det kunne stå i velkomstmajlen og evt. Være BIM-café, der havde ansvar for specifikationer • Studieliv videregiver input om velkomstmajl til studieadministrationen • Ansvaret for udmelding af korrekte specifikationer tages med til LR 	
--	--	---	--

Kantinen er lidt...

- Kantineudvalget, a.k.a [kantinebrugergruppen](#) er et forum med kantinen, studerende/ansatte og KEAs resourcedirektør. Skriv gerne input til repræsentanter i gruppen!
- DSR har erfaret, at der er lukket for nye aftaler mellem KEA og eventuelle kantineudbydere

Udvidelse af monkeybars lokaler

- Der er forståelse for udfordringen med plads. Det er dog ikke umiddelbart i sigte.
- SMR spørger om mulighed for at åbne for andre lokaler, så der er mere plads.
- Det er altid i orden at spørge, men forventningen er som ovennævnte.
- Tag ud til Bar 16! Der er massere plads og søde mennekser <3 (Lygten 16)

Forbedring af openlearning

- Både flere steder og bedre steder
- Punktet tages videre til LR
 - Hvor kunne de være?
 - Bliver alle områder brugt?
 - Hvilke forbedringer ønsker SMR/Studerende?
 - Hvad er Uddannelseschefernes mulighed for at handle på punktet?

		<p>Der er ikke feedback på eksamener</p> <ul style="list-style-type: none"> • Orienter jer i studieordningen, har i krav på feedback ved eksamen? • Tal meget gerne med en studievejleder <p>Mulighed for renovering/forbedring af gården</p> <ul style="list-style-type: none"> • SMR har ingen konkrete bud • SMR opfordres til at formulere gode præcise forslag, som kan tages videre til LR/U-chefer <p>Mulighed for flere karriedage</p> <ul style="list-style-type: none"> • evt. Info om (studie)jobmuligheder for nye studerende, der gerne vil i gang med deres faglighed. • Opgaven ligger på én enkelt person og det er ikke forventeligt at kunne imødekomme en ekstra runde karriedage. • Studieliv tager kontakt til ansvarsperson med forespørgsel om liste/kontaktoplysninger til nysgerrige og driftige studerende • Til LR/U-chefer: Studerende ønsker i højere grad at være orienteret om jobmuligheder <p>DHL-event</p> <ul style="list-style-type: none"> • God ide! Skriv til studieliv 	
Pkt. 6	Datoer og praktiske informationer	Kaffebaren på GBG	

		<p>Intro- / infomøde Mandag d. 24/02 klokken 17.00-18.00, GBG.E.112. Kaffe, snacks og hygge – for ALLE der har lyst <3</p> <p>Aktiviteter i Center for vejledning og studiestøtte</p> <p>Hold øje med mulighederne mulighederne for at blive skarpere på dine studiekompetencer</p> <p>Og kig gerne med i super seje arrangementer og workshops på KEAs kalender!</p> <p>KEA og CPH Business bliver lagt sammen for at skabe en endnu stærkere uddannelsesinstitution.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Sammen kan vi tilbyde bredere uddannelsesmuligheder. • Styrkede faglige og sociale miljøer for de studerende. • Effektiv udnyttelse af ressourcer og bedre rammer for udvikling. <p>Hvad betyder det for dig som studerende?</p> <ul style="list-style-type: none"> • Nye netværksmuligheder og samarbejde på tværs. • Adgang til flere fag, faciliteter og ressourcer. • Uændrede eksamens- og uddannelsesforløb. <p>Den officielle sammenlægning finder sted 1. juli 2025</p> <p>Læs meget mere i FAQ på mit.kea.dk</p>	
Pkt. 6	Eventuelt	Ny repræsentant for Konstruktørforeningen	

		<p>– Interesserede bedes skrive til studieliv@kea.dk. Herefter sættes ny repræsentant i kontakt med tidligere, med henblik på overdragelse af rollen.</p>	
--	--	---	--